
 

 

 

Sinteza ședinței trimestrul I plen A.T.O.P. Bacău din 23.03.2023 

Locul de desfășurare: Sediul U.A.T. Asău, sala de ședințe. 

Ordinea de zi: 

- Informare: Conceptul de pază al Direcției Silvice Bacău, în contextul noii Strategii Naționale 

a  Pădurilor 

 

Pentru o cunoaștere exactă a problematicii  și realităților din teren cu care se confruntă 

comunitățile, atât ședința comună pe comisii cât și cea trimestrială, s-a desfășurat  în sala de 

ședințe a U.A.T. Asău, la dezbateri participând responsabili cu atribuții în domeniu, primari ai 

comunităților de pe Valea Muntelui și consilieri județeni, după cum urmează: 

 - Silviu Pravăț - consilier județean PSD; 

 - Viorel Miron - primarul mun. Comănești; 

 - Emilian Budacă  -  primarul comunei Asău; 

 - Ioan Bujor -  primarul comunei Dofteana; 

 - Valeriu Atudorei - primarul comunei Brusturoasa; 

 - Viorel Ghelasă – directorul Direcției Silvice Bacău; 

 - Marius Daniel Iftimie – responsabil Serviciu Paza Pădurilor; 

 - cms. șef.de poliție Narcis Moței  – șeful Poliției Mun. Moinești;  

 - insp. prc. de poliție Cristian Claudiu Nicușor – șeful Biroului pentru Protecția Animalelor; 

 - insp. prc. de poliție Ionuț Avram - șeful Biroului pentru Protecția Fondului Forestier și Piscicol; 

- șefii ocoalelor și districtelor silvice din zona de competență. 



 

DEZBATERI: Directorul Direcției Silvice (D.S.) Bacău, dl. Viorel Ghelasă a prezentat strategia 

privind asigurarea securității fondului de pădure gestionat.  

Dat fiind faptul că 39,8% din suprafața județului este acoperită de păduri (fag, stejar, pin, 

molid, brad), schimbările climaterice și transformările economice impun reconsiderarea politicilor 

de administrare, exploatare și gestionare a fondului forestier. În acest context, la nivelul celor 14 

ocoale silvice, 55 districte și 282 cantoane se desfășoară activități în conformitate cu prevederile 

HG229/2009 cu modificările și completările ulterioare, care, prin art. 4, alin(3), lit.a., reglementează 

apărarea și dezvoltarea durabilă a fondului forestier, proprietate publică a statului. De asemenea, 

s-a precizat că posibilitatea anuală de recoltare masă lemnoasă este de 900.000 mc., iar volumul 

aprobat de recoltare în anul 2023 este de 740.000 mc. ce provine în mare parte din produse 

principale, cca. 490.000 mc., restul fiind produse secundare, produse de igienă accidentale. 

Volumul mediu anual exploatat în regie proprie de către D.S. Bacău fiind de 180.000 mc. 

 

Măsurile concrete de pază a pădurilor au fost detaliate și supuse discuțiilor de dl.ing. 

Marius Daniel Iftimie - responsabil Serviciu Paza Pădurilor.  

Deoarece principalul fenomen infracțional ce se înregistrează în acest sector îl reprezintă 

tăierile ilegale, datorită activităților cu caracter preventiv și de conștientizare, precum  și 

implementării unor măsuri suplimentare de pază: operaționalizarea și extinderea unor sisteme de 

monitorizare prin camere video, transmiterea imaginilor satelitare, sisteme fixe de monitorizare, 

achiziționarea a 36 bodycamera pentru monitorizarea activităților în zonele de patrulare cu risc 

ridicat de infracționalitate la regimul Codului silvic, fenomenul a înregistrat scăderi considerabile, 

volumul acestora reprezentând cca. 0,3% din posibilitatea anuală a D.S., iar raportat la suprafața 

medie gestionată, acesta se cifrează la aprox. 0,015mc/an/ha. 

Se propun următoarele măsuri pentru prevenirea și combaterea tăierilor ilegale în fondul 

forestier administrat: 

- Întâlniri periodice pentru stabilirea măsurilor operative comune în baza Planului comun de 

acțiune „Scutul Pădurii”; 

- Preluarea suprafețelor de pădure neadministrate, în pază, conform reglementărilor actuale 

– cooperare între direcția silvică, garda forestieră și primării; 



- Instalarea sistemelor de monitorizare video cu link de acces la poliție, garda forestieră și 

jandarmerie; 

- Controlul circulației materialului lemnos în fond forestier, drumuri forestiere și publice cu 

echipaje mixte din cadrul instituțiilor implicate în Planul comun de acțiune „Scutul Pădurii”; 

- Asigurarea stocurilor de lemn de foc pentru sezonul rece. 

 

Se propun următoarele măsuri pentru prevenirea și combaterea tăierilor ilegale în fondul 

forestier administrat: 

- Întâlniri periodice pentru stabilirea măsurilor operative comune în baza Planului comun de 

acțiune „Scutul Pădurii”; 

- Preluarea suprafețelor de pădure neadministrate, în pază, conform reglementărilor actuale 

– cooperare între direcția silvică, garda forestieră și primării; 

- Instalarea sistemelor de monitorizare video cu link de acces la poliție, garda forestieră și 

jandarmerie; 

- Controlul circulației materialului lemnos în fond forestier, drumuri forestiere și publice cu 

echipaje mixte din cadrul instituțiilor implicate în Planul comun de acțiune „Scutul Pădurii”; 

- Asigurarea stocurilor de lemn de foc pentru sezonul rece. 

Insp. prc. de poliție  Ionuț  Avram - șeful Biroului pentru Protecția Fondului Forestier și 

Piscicol a completat materialul foarte bine structurat, prin aspecte ce țin de colaborarea 

permanentă între organele de poliție, direcția silvică și jandarmerie, pentru prevenirea și 

combaterea atât a furtului de masă lemnoasă, cât și a fenomenului de braconaj vânătoresc sau 

piscicol. În acest sens, a reamintit de importanța aplicației ”Inspectorul Pădurii”, un instrument 

extrem de util prin care orice cetățean poate interoga baza de date a SUMAL 2.0 și poate obține 

informații despre transporturile de material lemnos. Accesul în aplicație realizându-se de pe orice 

dispozitiv fix sau mobil cu acces la internet, direct din browser, la adresa www.inspectorulpadurii.ro 

Primarul comunei Brusturoasa, Valeriu Atudorei a propus extinderea sistemului de 

comercializare a materialului lemnos de către Direcția Silvică prin suportul serviciilor specializate 

din cadrul primăriilor, deoarece prețul practicat direct de la sursă este cu mult mai mic decât prețul 



de desfacere practicat de către comercianți, în procesul de vânzare intervenind comisioane 

enorme, ceea ce face ca prețul final către populație să fie umflat artificial. 

 

CONCLUZII: La finalul ședinței au fost stabilite următoarele obiective pentru A.T.O.P.   

Respectarea legislației privind protejarea fondului forestier și piscicol, reprezintă o prioritate 

în cadrul siguranței și ordinii publice, iar în acest sens, A.T.O.P. va continua colaborarea cu D.S. 

Bacău, Garda Forestieră, I.P.J. (Biroul pentru Protecția Fondului Forestier și Piscicol)  și 

Jandarmerie, pentru monitorizarea modului cum sunt puse în aplicare măsurile asumate prin 

„Conceptul de pază al Direcției Silvice Bacău, în contextual noii Strategii Naționale a Pădurilor”. 

În acest sens, subiectul va fi analizat și supus dezbaterilor cel puțin odată la șase luni, 

astfel încât să se formuleze propuneri de completare sau îmbunătățire a cadrului legislativ, funcție 

de noile realități constatate în practică, cu care se confruntă zilnic personalul silvic. 

Președintele A.T.O.P. Bacău 

Consilier județean Vasile Isvoran 


